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Deltagere 

Carsten Jensen (CJE) 
Carsten Bach (CB) 
Kaj Bækgaard (KB)  
Christian Alstrup (CA)  
Inge Rønnow Sander (IRS)  
Henrik Stigel (HS)  
Jacob Merrild (JM) 
Leif Voetmann (LV) 
Michael Handberg (MH)  
Bo West Møller (BWM) – Golfmanager   

Godkendelse af dagsorden 
Punktet ”Banen lige nu” blev behandlet før ”Økonomi”, da vores nye chefgreenkeeper var til stede. I øvrigt 

godkendt uden kommentarer.  

Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer.  

Økonomi 
Regnskab og likviditet 
Kontingenter 
Kontingenter er nu udskrevet og sendt til medlemmerne.  Vi har faktureret ca. det samme beløb, som 

sidste år. Da vi har haft en kontingentstigning, betyder det at medlemstallet er faldet inden faktureringen, 

ligesom der er sket en forskydning fra seniorfuldtid til bl.a. +80 medlemmer. 

I forhold til hele årets budget har vi på faktureringstidspunktet faktureret 226 tkr mere end hele årets 

budget, men vi ved også en relativ stor del af de ud fakturerede kontingenter ikke bliver betalt, da 

medlemmerne melder sig ud.   

Der sker altid en kreditering af kontingenter efter fakturering, da der er medlemmer, der ikke har husket at 

melde sig ud eller skiftemedlemskategori, og hvis beløbet svarer til sidste år, lander vi på budget. 

Øvrige indtægter. 
Vi har allerede nået års budgettet på sponsorindtægter. 

 

Udgifter. 
De samlede udgifter for 1. kvartal er 227 tkr. større end budgetteret.  

På bane omkostninger har vi brugt 130 tkr mere end forventet, hvilket primært skyldes omkostninger til det 

nye Rododendron bed/vaskeplads og højere omkostninger til brændstoffer. Under posten PR-, Presse og 
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sponsoromkostninger, skyldes afvigelsen, at vi allerede har købt årets træningsbolde. Også en omkostning, 

der er steget ligesom posten ligger på et senere tidspunkt. Andre ting er også købt hjem før budgetteret. 

Likviditet. 
Vi kom igen ud af december måned med en positiv kassebeholdning på 1.5 Mill. kr., hvilket var lidt mere 

end sidste år. 

Konklusion. 
Som det ses, så er det "lykkes" os af få medlemstallet ned, hvilket primært skyldes, vi I sidste efterår valgte 

ikke at have et begynderhold. 

Nu ved vi aldrig hvor mange af de udsendte kontingenter, som ender I en udmeldelse, men hvis det bliver 

samme trend som sidste år, så ender vi på budgettet, hvilket var mindre end realiseret sidste år. 

I og med det ikke ser ud til, at vi får samme budgetoverskud på kontingenter, som vi tidligere har haft de 

sidste par år, så skal vi selvfølgelig have fokus på, at vi på omkostningssiden ikke har de samme muligheder, 

for at investere udover, hvad der er budgetteret, ligesom opsparing til baneprojekter bliver sværere end 

det har været. 

Revision 
Revisionslovgivningen ændrer sig, så der nu er nu 3 typer: 

• Revision – nye regler, flere krav, + 20-30% dyrere 

• Udvidet gennemgang – det vi har nu 

• Assistance – revisor uden ansvar.  
Revisor anbefaler at vi vælger ”2 udvidet gennemgang”, som svarer til den opgave vi får løs pt. 

Kommer med i referat ved generalforsamling, hvor det skal nævnes under valg af revisor.  

xxx blev valgt for det kommende regnskabsår til at udføre revision efter erhvervsstyrelsens 

erklæringsstandard ”Udvidet gennemgang” 

 

Medlemmer  
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Vi kan se der er mistet medlemmer, hvilket primært skyldes vi ikke havde et begynderhold i efteråret. Dvs. 

at fødekæden ikke er intakt og det vil i sidste ende give manglende kontingentindtægter. 

Resultatet er, at vi er tilbage på det antal aktive medlemmer der var målet.  

Vi følger medlemsudviklingen tæt og tager emnet op på næste bestyrelsesmøde, hvor vi bl.a. drøfter om vi 

bør have et begynderhold i efteråret.  

Firkløver 
Året 2021 er gjort op og HGK har tjent kr. 275.277 på Firkløver ordningen. Dertil kommer omsætning i café 

og shop.  

I skemaet ses det hvad de enkelte klubber får i indtægt på ordningen.  
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Sponsorer 
Der skal gentegens for kr. 460.000 og vi har nået kr. 450.000; det er vi meget tilfredse med, ligesom vi er 

glade for at Bravo Tours er med igen.  

ErhvervsGolf 
Overskud 2021 

- Ikast kr. 23.053, heraf 12.000 til juniorer 

- Herning kr. 67.239, heraf 36.000 til juniorer 

8 meldt ud 

4 meldt ind 

5 emner på vej  

Banen lige nu  
Vores nye chefgreenkeeper, Jesper Kristiansen, blev præsenteret og svarede på spørgsmål. Det gav en god 

debat om banen og de tiltag der sættes i gang; bl.a. rapporten fra DGU vedr. behandling af greens m.m.   

Bemanding 
• Vi har ansat Jesper Kristiansen som Chefgreenkeeper og Morten Sylvestersen som 

Greenkeeper. 

• Jesper er udlært Greenkeeper 2013 med et flot 12 tal og har været Chefgreenkeeper i 

Silkeborg Ry.  

• Morten er udlært Groundsman i 2021, også med et flot 12 tal med medalje og kommer 

fra Vildbjerg Sports- og Kulturcenter. 

• Der skal ansættes yderlige 1-2 personer, det sker i samarbejde med Jesper.  

 

Vandingsanlæg 
Arbejdet forløber planmæssigt.   

DGU Allan Brandt, greens 
DGU har udarbejdet en rapport, som angiver nogle skridt i mod at forbedre primært greenkvalitet, men 

også andre baneområder, som teesteder og fairways. Denne rapport bliver gennemgået af Allan Brandt og 

Jesper, som bliver enige om de arbejdsopgaver, som anbefalingerne munder ud i.  

Allen Brandt vil i samarbejde med chefgreenkeeperen følge op på rapportens anbefalinger og resultatet af 

de forslåede tiltag hen over sæsonen. 

Øvrige opgaver 
Der er flere opgaver der skal laves, som f.eks. det sidste arbejde bag greenkeepergården, dæmningen hul 7 

og såning af græs hvor der er gravet ny hovedledning ned. Jesper udarbejder en plan for disse opgaver, så 

vi kan få dem udført. 

Info fra Golfmanager 
Ferie for alle den 25. – 27. februar 
Vi er med igen og i samarbejde med Caféen serverer vi lidt tapas og drikkevarer. 
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Fritspilsaftaler 
Der er ny aftale med Fredericia Golf Club og vi søger efter en bane mere i en afstand på 60 – 90 km.  

Lyddæmpning kuplen 
Arbejdet er startet og forventes afsluttet uge 7. 

Golfsimulator 
Vi vil gerne opgradere vores træningssetup med en golfsimulator. Det vil også give mulighed for at benytte 

den udenfor banesæsonen. 

Vi søger fonde om hjælp. Har fået tilsagn om kr. 15.000 fra Nordea, afslag fra Kultur-og Fritid, venter svar 

fra Lysgaard fonden og søger DGI puljen.  

Café 
• Der er møde med Mustafa onsdag, hvor vi spørger ind til hvordan Karma Catering ser 

forpagtningen og om der er nye tiltag på vej.  

• Tekin har fået godt greb om cafeen hvor han serverer god mad. Har haft eller vil snarest have holdt 
møde med KIK og mangler nu ”bare” at lære golfspillerne at kende.  

 
Nedsættelse af kommunikations-og marketingsudvalg 
Emnet tages op igen.  

Retningslinjer for klubbens Facebookgruppe 
Fra medlem var der spurgt til om der kunne være politiske indslag. Efter en god drøftelse blev det et nej. Vi 

vil derfor sætte disse retningslinjer ind for Facebook gruppen: 

Gruppen er forbeholdt medlemmer af Herning Golf Klub, der kan udveksle ideer, sjove oplevelser samt 

debattere forhold vedrørende HGK. Gruppen er desuden til brug for klubben og dens udvalg m.m., der kan 

informere om forhold, der er af interesse for medlemmerne. 

Klubben ønsker, at der opretholdes en god tone og at indlæg holdes i et sprog og en tone, som om, at man 

stod ansigt til ansigt overfor den man henvender sig til. 

Administratorerne forbeholder sig ret til at slette indlæg/kommentarer, der ikke lever op til intentionerne 

for gruppen eller på anden måde kan opfattes som værende upassende. 

Bestyrelsen godkendte teksten og der var enighed om, at siden primært er til det der sker i HGK – klubliv.  

Info fra udvalg 
Begynderudvalg – MH 
Venter på sæson.  

Kaninudvalg – HS 
Intet nyt.  
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Juniorudvalg – IRS 
Samlede bolde på drivingrange sammen med Eliten den 22/1; en hyggelig dag med 22 deltagere. Vil blive 

gentaget.  

Eliteudvalg – IRS 
Casper Ørgaard er ny formand for udvalget.  

Baneudvalg – CB 
CB fortalte lidt om ansættelsesprocessen for ny chefgreenkeeper.  

Turneringsudvalg – IR 
Inge Rønnow er med i udvalget fremover, som bestyrelsens repræsentant.  

Der indføres onlinebetaling til turneringer med tilbagebetaling ved afbud. Meget mere om dette op til 

sæson. 

Banekontrol- og serviceudvalg – BWM 
Intet nyt. 

Ordens- og amatørudvalg – CJE 
Intet nyt.  

Handicapudvalg – CJE 
Der var i 2021 30-40 scorekort der aldrig var blevet godkendt af markør. De er nu slettet. Vi vil fremover i 

sæsonen hver 14. dag tjekke om der er scorekort der ikke er godkendt – og godkende dem.  

Der er lavet nye konverteringstabeller pga. nye teesteder på 9. (gl.) og 15. samt øget længde på midlertidigt 

hul 9 (teested lidt tilbage og mere green bagud).  

Regeludvalg – CJE 
Vi indfører lokalregel E-5, samt markerer flere strafområder med røde pæle, hvor det giver god mening. Alt 

sammen for at fremme flowet.  

Der er regelaftener den 7/3 og 17/3 – tilmelding på GolfBox.  

Visionsudvalg – CA 
Intet nyt 

Golf, kunst & natur – CA  

Der er afholdt møde med Kulturchefen i Herning Kommune, der bakker op omkring projektet. Vi 
vil nu undersøge muligheden for at Herning Kommune også økonomisk vil bidrage til projektet. 

Der er møde på vej med Herning-Ikast Erhvervsråd, for at få en støtteerklæring fra dem til projektet. 
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Vi vil gerne finde 10 virksomheder der går sammen med en kunstner, for sammen at udvikle kunst – lidt 

som Aage Damgaard startede sine projekter i sin tid.   

Der sendes nye fondansøgninger ud i marts.  

Der skal findes en afklaring på ejerskab af projektet. En selvejende forening / instution? 

Årsskriftudvalg – CA 
Årsskriftet er ved at blive færdigproduceret og er klar til Ferie for Alle. 

Næste møder 
 
14/3 Bestyrelsesmøde  
25/4 Bestyrelsesmøde 
13/6 Bestyrelsesmøde  
22/8 Bestyrelsesmøde 
12/9 Bestyrelsesmøde  
10/10 Bestyrelsesmøde 
7/11 Bestyrelsesmøde 
24/11 Generalforsamling 
5/12 Bestyrelsesmøde 

Eventuelt 
 

 

Referat godkendt  

 

Carsten Jensen  Carsten Bach   Kaj Bækgaard 

 

Jacob Merrild   Inge Rønnow Sander  Henrik Stigel 

 

Christian Alstrup 

 


